
 

         

 

 

 

 

 

 

 

 

     

 

 

  

  

 

     

 

 

   

 

          

 

         

       

          

 

         

   

 

      

 
     

 

       

 

        

          

           

          

  

 

         

              

   

 
       

          

 

          

  

 

   

  

 

 

  

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

SLAGELSE 
KOMMUNE 

Center for Miljø, Plan og 

Teknik 

Natur 

Dahlsvej 3 

4220 Korsør 

Tlf. 58 57 36 00 

teknik@slagelse.dk 

www.slagelse.dk 

Referat fra møde i Naturforum torsdag den 14. oktober 2021 

Mødet blev afholdt på Dahlsvej 3, 4220 Korsør kl. 17-19. 
21. oktober 2021 

Sagsnr.: 330-2018-1858 Deltagere: Bjarne Hansen, Gerd Jørgensen, Lise Andersen, Hans Skotte Møl-

ler, Jørgen Sandby Nielsen, Ole Petersen. 
Kontaktperson: 

Slagelse Kommune: Bo Gabe, Knud Larsen, Kie Knudsen (referent). 
Kie Knudsen 

Direkte tlf. 58 57 45 38 
Afbud: Flemming Kortsen, Ib Larsen, Pernille Frandsen, Anne Bjergvang, Mi-

chael Neergaard, Morten Kantsø. 

1. Knud Larsen Blev valgt som ordstyrer. 

2. Ingen bemærkninger til referat. 

3. Ingen bemærkninger til dagsorden. 

4. Status for løvfrøen i Slagelse Kommune. 

Knud Larsen holdt oplæg om løvfrøen, da forvaltningen har fået kortlagt dens leve-

steder i Slagelse Kommune (se vedlagte slides). Der er udarbejdet en rapport på 

den baggrund. Rapporten er tilgængelig på Slagelse Kommunes hjemmeside. Link 

til rapporten: https://www.slagelse.dk/borger/kultur-natur-og-fritid/natur-og-

friluftsliv/naturbeskyttelse/beskyttede-arter/loevfroe 

5. Orientering om gennemførsel af natura 2000 projekter. 

Knud Larsen orienterede om, at der er blevet anlagt to fugleøer i Lejsø (se 

vedlagte slides). 

6. Orientering om biodiversitet i bæredygtighedsstrategien 

Alle tiltag som er sat i gang, fremgår af vedlagte slides. 

Lise Andersen: bliver der tænkt på vejtræer i forbindelse med etablering af cykel-

stier? 

https://www.slagelse.dk/borger/kultur-natur-og-fritid/natur-og
www.slagelse.dk
mailto:teknik@slagelse.dk
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Bo Gabe: Vi har ikke det brede stykke der skal til for at etablere en cykelsti, 

så vi skal ekspropriere hver gang. Der er ikke nogen, som forhindre nogen I 

at plante træer. Men det er økonomien som er begrænsende. 
Side2/2 

7. Orientering om turbeskrivelser 

Naturforum har bestilt 8 turbeskrivelser i Korsør af Villy Jensen, som en del 

af 100.000 kr. puljen. Turhæfterne er tilgængelige på nettet vil dette link: 

https://www.slagelse.dk/borger/kultur-natur-og-fritid/natur-og-

friluftsliv/stier-og-spor (Oplevelser i naturen omkring Korsør). 

Knud Larsen bemærkede, at Villy Jensen har oplyst, at han overvejer at ud-

give hæfterne i et samlet værk (i bogform) og søger fondsstøtte til dette. 

Gerd Jørgensen bemærkede, at der kunne være en spørgsmål om rettighe-

den til dette, - da Naturforum har givet støtte til udgivelsen af hæfterne. Der 

var en kort drøftelse af spørgsmålet, uden konklusion. 

8. 100.000 kr. puljen. Status for projekter under vejs: 

a) Sommerfugleplakater: Til foråret bliver der lavet et arrangement med 

naturskolen, hvor sommerfugleplakater inkl. Rammer og en rygsæk 

med en feltguide til bestemmelse af sommerfugle bliver udleveret til 

lærer på kommunens skoler. Herefter kan udstyret indgå i skolernes 

undervisning. 

b) Ole Petersen har modtaget et prisoverslag. Det blev dog besluttet, at 

buskene skulle være alm. hassel, Hvidtjørn, slåen, fuglekirsebær og 

vildæble. Barrodsplanter. 40-60 cm i højden. Der hentes et nyt til-

bud. 

c) Det blev besluttet, at forvaltningen indkøber insekthoteller og humle-

bibo. 
d) Plantefrø er bestilt og bliver leveret til foråret 2022. 
e) Det blev aftalt, at afholde et arrangement hvor borgere i Slagelse 

Kommune kan komme og afhente buske/træer og insekthoteller fre-
dag den 26. november kl. 13 – 16.30. (med mulighed for at sluttids-
punktet rykkes til kl. 17.30). 

9. Næste møde: Foreslås afholdt i første halvdel af december 2021. 

10. Eventuelt 
Der blev orienteret om status vedrørende Natura 2000 projektet LIFE ”Semi-
aquatic”. Knud Larsen orienterede om, at en del af projektudførelsen mang-
ler og at Peer Ravn har trukket sig som projektudfører. Slagelse kommune 
forsøger i samarbejde med Næstved og Vordingborg kommune, at få kontakt 
til AmphiConsult International, som er projektleder på ”Semiaquatic” 

https://www.slagelse.dk/borger/kultur-natur-og-fritid/natur-og

